
1.《春节序曲》  作曲：李焕之

《春节序曲》作为《春节组曲》的序曲，创作于

1955-1956年。以陕北民间秧歌为素材，旋律明快优

美，节奏鲜明热烈，生动地体现了春节里热闹欢腾的

场面。

2.《春之声圆舞曲》 作曲：约翰·施特劳斯

《春之声圆舞曲》是奥地利著名作曲家小约翰·

施特劳斯的不朽名作，作于1883年。曲中生动地描绘

了大地回春、冰雪消融、一派生机的景象。

3.《赛马》   作曲：黄海怀 二胡：宋飞

《赛马》是黄海怀创作的一首二胡独奏曲，乐曲

以其磅礴的气势、奔放的旋律而深受人们喜爱。二胡

快弓、跳弓、拨弦、颤音技巧的运用，展现了生动热烈

的赛马场面。

4.《奥林匹克运动会会歌——萨马拉斯颂歌》
        作曲：斯皮罗斯·萨马拉斯 

《萨马拉斯颂歌》是一曲优美而庄严的古典管弦

乐曲，由希腊人斯皮罗斯·萨马拉斯作曲。国际奥委

会1958年正式决定将这首歌曲作为奥运会的永久性会

歌，也称为《奥林匹克颂歌》。

5.《彩云追月》  作曲：任光、聂耳

《彩云追月》是广东音乐的著名曲目，其风格轻

快独特，彰显了典型的广东民间音乐风格。

6.琵琶协奏曲《丝路飞天》作曲：赵聪 琵琶：赵聪

著名琵琶演奏家赵聪的敦煌系列协奏曲，采用中

国传统音乐精华叠加多种创新琵琶演奏手法，通过优

美旋律及高难炫目的技巧，刻画了一位手持琵琶的飞

天形象。

7.《瑶族舞曲》 作曲：刘铁山、茅沅

作品创作于20世纪50年代。作曲家以民间舞曲《长

鼓歌舞》为素材，用管弦乐的手法，丰富、生动地展现

了瑶族民众欢歌热舞的喜庆场面。

8.《一杯美酒》 作词：艾克拜尔 作曲：周湘林 

    演唱：周晓琳

《一杯美酒》是一首中国维吾尔族歌曲，曲调欢快

活泼，表现出维吾尔族人民对生活的热爱。

9.《溜冰圆舞曲》 作曲：瓦尔德·退费尔

《溜冰圆舞曲》是法国作曲家瓦尔德·退费尔最为

人们所熟悉的圆舞曲。在本曲中，作者将圆舞曲和溜冰

动作巧妙地融合在一起，是冰上芭蕾运动的完美代表。

10.管弦乐《我和你》作曲：陈其钢 改编：莫凡

根据2008年北京奥运会开幕式主题曲《我和你》改

编。原唱为中国歌手刘欢、英国歌手莎拉·布莱曼。

11.《金蛇狂舞》 作曲：聂耳

《金蛇狂舞》是聂耳于1934年根据民间乐曲《倒八

板》整理改编的一首民族管弦乐曲。乐曲旋律昂扬，热

情洋溢，锣鼓铿锵有力，渲染了节日的欢腾气氛。

12.《一起向未来》（北京冬奥会主题曲）
         作词：王平久 作曲：常石磊

   改编：北京交响乐团

 《一起向未来》是北京2022年冬奥会和冬残奥会口

号推广歌曲，陈伟霆、袁娅维原唱。积极正能量的歌词，

朗朗上口的旋律，受到了社会各界的广泛关注。



 1. Spring Festival Overture  Composer: LI Huanzhi
As prelude to the Spring Festival Suite,the Spring Festival Over-
ture was created during 1955 to 1956 based on the rural folk 
dance, Yangko, of Northern Shaanxi. The bright and beautiful 
melody, as well as clear and passionate rhythm, vividly depict the 
jubilation  of the Spring Festival.

2. Frühlingsstimmen Walzer Composer: Johann Strauss II
The Frühlingsstimmen Walzer is an immortal masterpiece by the 
famous Austrian composer Johann Strauss II in 1883. It draws a 
vibrant picture of greening land kissed by ice-melting spring. 

3. Horse racing  Composer: HUANG Haihuai  
    Erhu Player: SONG Fei
Horse Racing, an Erhu solo composed by HUANG Haihuai, is 
very popular for its majestic and outpouring melody. The use of 
Erhu fast bow, jumping bow, plucking string and vibrato skills 
produces sounds of a lively and fervent horse-racing scene.

4. Olympic Anthem - Samaras Hymn
    Composer: Spyros Samaras
The beautiful and solemn hymn of Samaras is a piece of orchestral 
classical music created by Spyros Samaras of Greece. In 1958, the 
International Olympic Committee officially designated this song as 
permanent anthem of the Olympic Games, making it also known 
as the “Olympic Hymn”.

5. Colorful Clouds Chasing the Moon 
    Composer: REN Guang, NIE Er
The famous Cantonese tune, “Colorful Clouds Chasing the Moon”, 
is typical folk music of the Guangdong region with its light and 
unique style.

6. Pipa Concerto: Flying Apsaras of the Silk Road  
    Music by: ZHAO Cong 
    Pipa by:ZHAO Cong
As part of her concerto series about the Dunhuang Grottoes, pipa 
master ZHAO Cong personifies a pipa-holding flying Apsaras, 
with beautiful melodies and demanding skills in a flashing show of 
traditional Chinese music and creative pipa techniques.

7. Dance of the Yao People Composer: LIU Tieshan, MAO Yuan
Created in the 1950s based on a folk dance music of the long drum, this 
orchestral music vividly shows the festive scenes of the Yao people 
singing and dancing.

8. A Glass of Wine  Lyrics: Aikebaier 
    Music by: ZHOU Xianglin 
    Singer: ZHOU Xiaolin
“A Glass of Wine” is a Chinese Uygur song. The bright and lively 
melody carries the passion for life of the Uygur people.

9. Les Patineurs  Composer: Émile Waldteufel
“Les Patineurs” is the most well-known waltz by French composer 
Waldteufel. The clever combination of waltz and skating gives a perfect 
depiction of ice ballet.

10. Orchestral Music: You and I 
    Music by: CHEN Qigang 
    Adapted by: MO fan
This is an adaptation of the theme song of the opening ceremony of the 
2008 Beijing Olympic Games, "You and I" by Chinese singer LIU Huan 
and British singer Sarah Brightman.

11. Golden Snake Dancing Composer: NIE Er
“Golden Snake Dancing” is a piece of national orchestral music 
arranged and adapted by composer NIE Er in 1934. The high and 
passionate melody, and the use of sonorous and powerful gongs and 
drums, render a boisterous and jubilant atmosphere.

12. Orchestral Music ：Together for a Shared Future
      (theme song of Beijing Winter Olympics)
    Lyrics: WANG Pingjiu 
    Music by: CHANG Shilei
    Adapted by: Beijing Symphony Orchestra
“Together for a Shared Future”, originally by William Chan (Chen 
Weiting) and Tia Ray (Yuan Yawei), is a promotion song for Beijing 
2022 Winter Olympic Games and Winter Paralympic Games. The 
uplifting lyrics and catchy melody have made it a hit among the general 
public.


